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PROTOKÓŁ Nr VIII/2015 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 29 czerwca 2015r. 
 
Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2014r. 
5. Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bojszowy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014r. 
6. Przedstawienie projektów uchwał. 
7. Przyjęcie uchwał. 
8. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Zakończenie sesji.  

 
Przebieg sesji: 
 
Ad. 1-3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości oraz 
stwierdził prawomocność sesji – obecnych 12 radnych (nieobecni: Janusz Gwóźdź, Paweł Kumor, 
Kazimierz Lysko). 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał, czy Radni wnoszą jakieś zmiany 
w proponowanym porządku obrad. Nikt nie wniósł zmian w proponowanym porządku obrad. 
 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr VII/2015.  
Protokół z sesji Nr VII/2015 z dnia 15 czerwca 2015r. został poddany pod głosowanie: 

 
12 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się.  
 

Ad. 4 Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2014r. 

 
Zgodnie z ustawą o finansach publicznych sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2014r. zostało złożone do Biura Rady do dnia 30 marca br., 
zbadane przez Regionalną Izbę Obrachunkową oraz było szczegółowo omówione na Komisji 
Rewizyjnej. Do 30 czerwca Rady Gminy musi rozpatrzeć i zatwierdzić sprawozdanie finansowe wraz z 
wykonaniem budżetu. 
Wójt przedstawił najważniejsze informacje zawarte w sprawozdaniu finansowym oraz w sprawozdaniu 
z wykonania budżetu: 

 wykonana kwota dochodów w 2014 roku to 24 878 091,88zł, a planowano w wysokości 
28 903 767,85 zł., czyli wykonano w 86,1%  

 wydatki zrealizowano w 2014r. w wysokości 27 754 203,26zł., a planowano w kwocie 
32 439 416,15zł., czyli wykonano w 85,6%, z czego na zadania bieżące wydano 
24 632 747,46zł., a na zadania majątkowe: 3 121 455,80zł.. 

 dochody własne w zakresie: podatku od nieruchomości od osób fizycznych i prawnych 
wyniosły 2 712 224,03zł., tj. 85,5% planu, w zakresie podatku od osób prawnych to 
16 499,12zł. czyli 55,0% planu, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych wyniósł 
7 465 151,00zł., tj. 101,1% planu 

 wartość mienia komunalnego na dzień 31.12.2014r. to 121 991 569,16zł., wzrost w 
porównaniu do roku poprzedniego o 1 137 419,79zł. 

 ogółem wydatki za 2014 rok na 1 mieszkańca to: 3 719,90zł., natomiast podział na 
miejscowości to: Bojszowy – 3 554,34zł., Bojszowy Nowe – 3 388,23zł., Świerczyniec – 
3 614,25zł., Międzyrzecze – 4 641,77zł., Jedlina – 4 528,23zł. 

Zarówno wydatki jak i dochody na 1 mieszkańca w porównaniu do roku 2013 są wyższe.  
Następnie  głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Krzysztof Ścierski, który przedstawił 
uchwałę nr 4200/II/80/2015 z dnia 24 kwietnia 2015 roku II składu Orzekającego Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Bojszowy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego. Skład orzekający wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Bojszowy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia 
jednostki samorządu terytorialnego.  
 

Uwagi radnych: 
Brak uwag 

 
Uchwała Nr VIII/48/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 czerwca 2015r. w sprawie: rozpatrzenia i 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Bojszowy za 2014r. została poddana pod głosowanie w obecności 12 radnych: 
 
  12 głosów – za 

0 głosów - przeciw  
0 głosów - wstrzymujących się  

 
Ad. 5 Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bojszowy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014r. 
 
Projekt uchwały został przedstawiony przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Radny przedstawił 
wniosek komisji Rewizyjnej, który został przesłany do RIO, w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Bojszowy z wykonania budżetu za 2014 rok: po przeanalizowaniu sprawozdania finansowego 
za 2014 rok, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za rok 2014 wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia Gminy Bojszowy 
Komisja pos tanawia  po głosowaniu jawnym, jednogłośnie wnioskować do Rady Gminy Bojszowy o 
udzielenie Wójtowi Gminy Bojszowy absolutorium za rok 2014. Przewodniczący Komisji odczytał 
również uchwałę nr 4200/II/101/2015 z dnia 25 maja 2015 roku II składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Bojszowy. Skład orzekający wydał pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy za 2014 rok.  
 

Uwagi radnych: 
Brak uwag 
 

Uchwała Nr VIII/49/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 czerwca 2015r. w sprawie: udzielenia 
Wójtowi Gminy Bojszowy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014r. została poddana pod 
głosowanie w obecności 12 radnych: 
 
  12 głosów – za 

0 głosów - przeciw  
0 głosów - wstrzymujących się  

 
Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Wójtowi uzyskania absolutorium, a także Pani Skarbnik, 
pracownikom Urzędu, radnym tej i ubiegłej kadencji realizacji budżetu. 
Wójt podziękował za udzielone absolutorium i podkreślił, że realizacja budżetu to także sukces 
radnych, nie tylko Wójta jako władzy wykonawczej.  Podkreślił, że ważne jest by w razie potrzeby 
modyfikować budżet, a nie trzymać się pierwszej uchwalonej wersji budżetu. Co roku wydatki, jak i 
dochody są większe, co daje więcej możliwości gminie.   
 
Ad. 6 Przedstawienie projektów uchwał 
 

1. Projekt uchwały Nr VIII/50/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 czerwca 2015r. w sprawie: 
powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych 
 

Przewodniczący Rady Gminy, po konsultacji z Panią Sekretarz i Mecenasem Mirosławem Nosalikiem, 
zaproponował, aby powołać trzyosobowy skład. Zespół wybierze swojego Przewodniczącego na 
pierwszym posiedzeniu. Przewodniczący zaproponował, aby w skład zespołu wchodziły Radne: 
Krystyna Knopek, Urszula Uszok oraz Halina Wietrzny, które wyraziły zgodę na branie udziału w 
pracach zespołu. Nikt z pozostałych radnych nie wyraził chęci do uczestniczenia w pracach tego 
zespołu.  
 

Uwagi radnych: 
Brak uwag 
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2. Projekt uchwały Nr VIII/51/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 czerwca 2015r. w sprawie: 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników 
 
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Longina Giedwiłło. Na nową kadencję ławników na lata 
2016 - 2019 Rada Gminy musi wybrać trzech kandydatów do Sądu Okręgowego w Katowicach i 
czterech kandydatów do Sądu Rejonowego w Tychach. W tym celu należy powołać zespół opiniujący 
kandydatów na ławników oraz upoważnić Przewodniczącego Rady Gminy do zasięgnięcia od 
Komendanta Wojewódzkiego Policji w Katowicach informacji o kandydatach na ławników. Uchwała 
określa jakie dane osobowe kandydatów mogą zostać przesłane. Uchwały zostaną opublikowane na 
tablicach ogłoszeń.   

 
Uwagi radnych: 

Radny Andrzej Rokowski: Do kiedy kandydaci mają się zgłaszać? 
Sekretarz Gminy: Kandydaci mają czas się zgłosić do 30 czerwca. Wszystkie potrzebne informacje są 
umieszczone na stronie internetowej i na tablicach ogłoszeń.  
 
Radny Stanisław Biela: Co w sytuacji, gdy kandydatów będzie mniej niż wyznaczona ilość? 
Sekretarz Gminy: W kadencji, która się kończy nie ma pełnej obsady z naszej Gminy. 
Prawdopodobnie zostaną ogłoszone wybory uzupełniające.  
 

3. Projekt uchwały Nr VIII/52/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 czerwca 2015r. w sprawie: 
zmian w budżecie na 2015r. 
 

Zmiany w budżecie zostały omówione przez Wójta Gminy Bojszowy. Projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy oraz Komisji 
Przestrzegania Prawa, Ładu i Porządku Publicznego.  
Podjęcie uchwały wynika z konieczności dokonania następujących zmian w wydatkach budżetu 
Gminy: 

 dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo rozdz. 01010 – zwiększenie o 90 000zł. na wykup ścieków 

 dz. 801 Oświata i wychowanie rozdz. 80104 – zwiększenie o 5 000 zł. na dotację dla 
niepublicznego przedszkola 

 dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej rozdz. 85306 – zwiększenie o 
395 777,60 zł. jako udział własny w zadaniu inwestycyjnym „Budowa przedszkola z oddziałem 
żłobkowym” 

Powyższe zwiększenia wydatków sfinansowane zostały zmniejszeniami wydatków w następujących 
działach: 

 dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa rozdz. 70005 – zmniejszenie o 30 000zł. z wydatków 
statutowych (pozostałe usługi) 

 dz. 801 Oświata i wychowanie rozdz. 80113 – zmniejszenie o 5 000zł. z wydatków 
statutowych (zakup materiałów)  

 dz. 801 Oświata i wychowanie rozdz. 80104 zmniejszenie o 395 777,60 zł. wydatków 
inwestycyjnych z zadania inwestycyjnego „Budowa przedszkola z oddziałem żłobkowym” 

 dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska rozdz. 90003 – zmniejszenie o 
30 000zł. wydatków statutowych (usługi pozostałe) 

 dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska rozdz. 90095 zmniejszenie o 30 000zł. 
wydatków statutowych (usługi pozostałe) 

Łącznie zmniejszenia i zwiększenia wydatków wynoszą 490 777,60 zł. 
Zmianie uległo także zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy Bojszowy w 
2015r. o kwotę 5 000zł. zwiększającej dotacje celowe w dz. 801 rozdz. 80104.  
Została zgłoszona autopoprawka przy rozdziale 85305 powinno być Żłobki, a nie Biblioteka oraz 
została dopisana brakująca kwota zwiększenia – 395 777,60zł.  
 

Uwagi radnych: 
Brak uwag 

Ad. 7 Przyjęcie uchwał. 
 
Przyjęcie uchwał: 
 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
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1. Uchwała Nr VIII/50/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 czerwca 2015r. w sprawie: 
powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych 

 
12 głosów – za 
0 głosów - przeciw  
0 głosów - wstrzymujących się  

 
2. Uchwała Nr VIII/51/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 czerwca 2015r. w sprawie: 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników 
 

12 głosów – za 
0 głosów - przeciw  
0 głosów - wstrzymujących się  

 
3. Uchwała Nr VIII/52/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 czerwca 2015r. w sprawie: zmian w 

budżecie na 2015r. 
12 głosów – za 
0 głosów - przeciw  
0 głosów - wstrzymujących się  

 
Ad. 8 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Marek Kumor przedstawił sprawozdanie z prac Rady Gminy w okresie  
międzysesyjnym: 

1. Regaty Osób Niepełnosprawnych – Chełm Śląski 2015 – X Biwak Żeglarski 
2. Spotkanie z Liderami Oświaty – Bojszowy 2015 
3. Powiatowe Zawody Pożarnicze – Imielin 2015 
4. VI Przegląd Orkiestr Dętych – Bieruń 2015 
5. XI Mistrzostwa Polski Samorządowców w tenisie ziemnym  
6. Udział w pracach Komisji stałych Rady Gminy 
7. Do biura Rady wpłynęły następujące pisma: 

 Krajowej Rady Sędziów Społecznych – przesłanie w sprawie naboru kandydatów na 
ławników, które zostało odczytane przez Radnego Stanisława Biela 

 apel Światowego Kongresu Kresowian w sprawie XXI Światowego Zjazdu i 
Pielgrzymki Kresowian 

 

Wójt: 
Wójt w sprawach bieżących odniósł się do gospodarki odpadami komunalnymi. Przytoczył art. 6r. 

ustawy o utrzymaniu czystości porządku w gminach dot. dochodu gminy z tytułu opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Przepisy te są istotne w związku z podjętą na poprzedniej sesji uchwałą nr VII/46/2015 w sprawie 
dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki tej opłaty. Nowe stawki nie są wystarczające by pokryć wszystkie założenia wymienione w 
cytowanej ustawie. Wójt przedstawił wyliczenia i pokreślił, że dochody z opłat są niewystarczające na 
wywóz i zagospodarowanie odpadów, a tym samym brakuje na obsługę administrację i edukację 
ekologiczną. Po nowych stawkach do budżetu gminy wpłynie 112 223 zł miesięcznie, natomiast 
przetarg na najbliższe dwa miesiące opiewa na kwotę 247 532,76zł., czyli ok.123 tys. zł. na miesiąc. 
Trzeba będzie dopłacać do wywozu i zagospodarowania odpadów oraz pokryć koszty administracyjne 
i edukację ekologiczną. Wójt omówił również planowane zmiany w gospodarce odpadami od 
września, np. osobna segregacja popiołu, odbiór gruzu, a które będą pokrywane z nowej stawki 
opłaty. Zmiany te zostaną zawarte w nowym przetargu, który będzie obowiązywał od września. 
Harmonogramy na lipiec i sierpień zostaną umieszczone na stronie internetowej i w najbliższych 
dniach zostaną dostarczone do mieszkańców. 
 
Zapytania radnych:  
 
Radny Stanisław Biela: 

 zasugerował by w Naszej Rodni pojawił się artykuł wyjaśniający zmiany w stawkach, co 
wpłynęło na ich wzrost, by mieszkańcy mieli jasną sytuację w tej kwestii, ponieważ są zarzuty, 
że za drogo, a w innych gminach jest taniej 

 zaproponował by zastanowić się nad obniżką opłaty za odpady komunalne dla mieszkańców, 
którzy nie oddają trawy i w ten sposób zmobilizować mieszkańców do jej kompostowania 

 czy gminy wpływają jakoś na wysokość opłaty środowiskowej u Marszałka Województwa lub 
w Ministerstwie Środowiska, by opłata ta nie była zbyt wysoka? 
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 Szkoła Podstawowa w Świerczyńcu – prośba, by trawa była również koszona do metra za 
płotem, bo za nim trawa jest ogromna i gromadzą się tam śmieci 

 Stara Szkoła w Świerczyńcu – ogrodzenie jest w bardzo złym stanie i wpływa na 
bezpieczeństwo, a na posesji ogromna trawa, prośba by wpłynąć na właścicieli, by zrobili z 
tym porządek 

 chodnik na ul. Barwnej – na wysokości Starej Szkoły zagłębienie na chodniku niebezpieczne 
dla rowerzystów 

 Fojer Fest - festyn organizowany w Świerczyńcu w dniach 11 – 12 lipca. Prośba by wykosić 
tereny zielone przed festynem.  

 
Radny Antoni Wilczek – zwrócił uwagę, że na wzrost opłaty za odpady nie może mieć wpływu to, że 
popiół będzie trafiał do osobnych pojemników, bo do tej pory był odbierany razem z odpadami 
zmieszanymi. 
 
Radny Roman Horst: 

 prośba by na okoliczność dożynek w Jedlinie odnowić elewację byłego budynku Szkoły w 
Jedlinie oraz naprawić płot, który jest w złym stanie 

 w sobotę 27 czerwca odbyły się Powiatowe zawody sportowo-pożarnicze w Imielinie. Radny 
przedstawił wyniki jednostek z naszej gminy. W grupie A (seniorzy) – 1 miejsce – OSP 
Bojszowy, 2 – OSP Świerczyniec, 4 – OSP Bojszowy Nowe. W grupie A1 (chłopcy 12-15 lat): 
2 miejsce – OPS Bojszowy, 3 – Międzyrzecze. W grupie C (kobiety) -  1 miejsce OSP 
Bojszowy, 2 – OSP Bojszowy Nowe. W grupie C1 (dziewczyny 12-15 lat) -  1 miejsce OSP 
Bojszowy, 2 – OSP Bojszowy Nowe. 

 
Radny Andrzej Rokowski – zaproponował by przy określaniu opłat za odpady brać pod uwagę rodziny 
wielodzietne, aby wprowadzić dla nich ulgi na dzieci.  
 
Ad. 9 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 
Odpady komunalne – w ustawie jest zapis, że trawę należy segregować i w pierwszej kolejności 
mieszkańcy mają kompostować, ale nie ma możliwości zmniejszenia opłat, jeśli ktoś trawy nie oddaje 
(analogicznie są mieszkańcy, którzy nie oddają popiołu, a nie mają niższych opłat). Nie można też 
porównywać do innych gmin, bo tam jest inna sytuacja, część gmin dopłaca do odpadów i mają inne 
stawki przetargowe. 
Opłata Marszałkowska – zwiększa ona koszty zagospodarowania odpadów, ponieważ jest to 220 zł. 
od tony odpadów zmieszanych składowanych na wysypisku. Im więcej odpadów się przetwarza tym 
mniejsza opłata do Marszałka, ponieważ liczy się za składową tonę, a nie oddawaną na składowisko. 
Opłata ta jest określona przez Ministerstwo Ochrony Środowiska i Gminy nie mają na nią wpływu. 
Część tych środków wraca w dofinansowaniach z programów ochrony środowiska.  
Stara Szkoła w Świerczyńcu  – jest to własność prywatna, właścicieli można prosić by naprawili płot, 
czy wykosili trawę. Jeśli płot będzie stwarzać zagrożenie dla bezpieczeństwa to wtedy sprawa trafi do 
nadzoru budowlanego.  
Usługa dodatkowa – popiół – oddzielony popiół spowoduje mniejszy tonaż w odpadach 
zmieszanych, ale być może wtedy będzie więcej oddawanego popiołu czy też więcej odpadów 
zmieszanych, ponieważ będzie więcej miejsca w koszach. Pojawiają się dodatkowe wozokilometry i 
jest to teraz dodatkowa usługa. 
Elewacja budynku w Jedlinie – jest przygotowany plan przed dożynkami, co trzeba wykonać. 
Koszenie traw – dzisiaj i jutro będą objazdy, gdzie trzeba wykosić, będzie sporządzony harmonogram 
i tereny zielone będą sukcesywnie wykoszone. 
Stawki dla rodzin wielodzietnych – w poprzedniej ustawie była możliwość wprowadzenia 
symbolicznej opłaty za kolejne dzieci, ale teraz tego nie ma. Stawki można wprowadzić albo od 
mieszkańca albo od gospodarstwa. Jest dopuszczone kryterium dochodowości, które dopuszcza 
wprowadzenie ulg. Ulgi dla rodzin wielodzietnych pojawią się w regulaminach, jest to 
przygotowywane. 
Koszenie za ogrodzeniem szkoły w Świerczyńcu – uwaga została przyjęta do wiadomości. 
  
Ad. 10 Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy" zakończył obrady sesji. 
 

Protokołowała: A. Kapias 

Bojszowy, dnia 29.06.2015r. 


